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Cultuursector  -  Coronasteun

De Vlaamse Regering zal opnieuw bescherming bieden aan ondernemers die zwaar 
getroffen worden door de nieuwe coronamaatregelen van het Overlegcomité. Sommige 
ondernemers moeten hun activiteiten immers verplicht stopzetten, andere zullen zware 
omzetverliezen lijden. Het gaat om het Vlaams beschermingsmechanisme en 
overbruggingsleningen die terugbetaald moeten worden. Dit ten behoeve van 
ondernemers in onder andere de eventsector, discotheken, feestzalen, bus- en 
personenvervoer, grote vakantiewoningen en jeugdherbergen, reisbureaus, bioscopen of 
professionele indoorsportclubs.

Inmiddels weten we dat de cultuursector een seizoen met een valse start kende en dat 
een zware vierde coronagolf ons bereikte. De sector slaakte daarom wederom een 
hartenkreet. Die was zowel te horen in de gesubsidieerde als de niet-gesubsidieerde 
sector. Zo stelde bijvoorbeeld BroedBloeders vzw mij op de hoogte van een vraag aan 
het adres van de minister. Hierbij een extract uit hun boodschap:

“Sta ons aub toe om vanaf januari voor volle zalen te mogen spelen, mondmaskers, CST, 
sneltesten: allemaal geen probleem maar laat ons voor volle zalen spelen. Indien deze 
maatregel toch behouden blijft dan vragen we of u de culturele centra niet kan vragen 
om de maxima uit te betalen voor de contracten (want de zalen waren in 2020 zo goed 
als overal uitverkocht). Indien dit niet mogelijk is, durven wij vragen dat wij een 
eenmalige, niet-recupereerbare, steun krijgen om onze verliezen op deze tournee dicht 
te rijden en het voortbestaan van ons theaterproductiehuis net voor zijn 20ste 
verjaardag te verzekeren. Of misschien moet er een eenmalige incentive komen die 
nodig is voor veel bedrijven zoals wij. Indien culturele centra vragen naar een tweede 
voorstelling op dezelfde dag moet er heel snel een systeem komen waarbij de 
verliezen/extra kosten van die voorstellingen wordt gecompenseerd door de Vlaamse 
overheid. Dus wanneer een gemeente zegt: tweemaal spelen of we annuleren zonder 
verbrekingsvergoeding, dat dan de tweede garantiesom door Vlaanderen gegarandeerd 
wordt. Of dat ze de gemeenten aanbieden dit voor 50% te doen als de gemeente de 
andere 50% wil betalen. Of misschien kan u Vlaio aanzetten om ons als 
cultuurondernemers te ondersteunen, met het toekennen van een hinderpremie (zonder 
beperking van personeel). Een andere optie is om een beschermingsmechanisme voor 
cultuur in het leven te roepen voor cultuur-vzw’s.”

1. Hoe reageert de minister op de boodschap van BroedBloeders vzw?

2. Tijdens de commissievergadering van 9 december 2021 was de minister het met mij 
eens dat we ook oog moeten hebben voor de niet-gesubsidieerde sector en de 
freelancers. 



Worden met de hierboven vermelde steunmaatregelen de kwetsbare kernspelers in 
de cultuursector gecapteerd? Er is nooit een tweede Noodfonds Cultuur gekomen. 
Hoe staat het voor die freelancers e.d. die in aanmerking kwamen voor de 
cultuurcoronapremie?



JAN JAMBON 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, DIGITALISERING EN FACILITAIR MANAGEMENT

ANTWOORD
op vraag nr. 117 van 17 december 2021
van STEPHANIE D'HOSE

1. Ik begrijp volkomen de reactie van de BroedBloeders vzw en de vele andere stemmen 
die ik heb gehoord in de brede cultuursector. Ik begrijp hun bezorgdheden en zit 
samen met VLAIO om te kijken wat we voor de cultuursector kunnen verwezenlijken.

 
2. De cultuursector is een zeer diverse sector in zowel het benaderen van thema’s als 

organisatievormen als sociale statuten enz. We proberen dan ook met de 
maatregelen die we opzetten zoveel mogelijk entiteiten van de sector te bereiken en 
nog meer aandacht te vestigen op die kwetsbare cultuurspelers. Ik heb begin januari 
de opdracht gegeven om terug de Taskforce Cultuur samen te roepen en op zoek te 
gaan naar mogelijke initiatieven, in samenwerking met VLAIO, voor 2022. Uit deze 
gesprekken zal ik dan beslissen, in overleg met de sector, of en welke maatregelen 
opportuun zijn om zo breed mogelijk cultuurwerkers te bereiken.


